
Zápis z online jednání kolegia ASCHK ČR konaného dne 6.3.2023 

Přítomni: Aleš Fiala, Doc. Ing. Miroslav Maršálek CSc., Bc. Petra Šarochová, Ing. Hana Civišová PhD., 

Ing. Lenka Gotthardová CSc., Eliška Rodová, Ing. Blahoslav Políček, Václav Bohdaský, Ing. Josef 

Holčapek, Jarmila Podzemská, PharmDr. Rafifa Hamoudová Ph.D., Michaela Kvisová, Eva Havlátová, 

Jan Chýle, Jaroslav Zápotocký, MVDr. František Horník, Rudolf Žimulák, Ing. Michaela Pavlisová 

Jednání bylo zahájeno v 19.00. 

 

1. Úvod 

V úvodu přivítal přítomné Aleš Fiala, toto jednání kolegia je spíše informativní a je přípravou pro 

prezenční jednání, které proběhne příští týden tj. 15.3.2023. 

 

2. Zpráva o činnosti prezidia 

Zprávu o činnosti přednesl B. Políček. Stručně shrnul činnost - 11 jednání v roce 2022, další 4 online 

jednání v r. 2023. Zápisy jsou zveřejněny na webových stránkách www.aschk.cz v sekci dokumenty. 

Výsledky jednání jsou mimo jiné Příspěvkový řád pro rok 2023, Směrnice o odměnách a Směrnice o 

cestovném + formulář k vyplnění. Cílem je profesionalizace činnosti a odměny všem kteří pracují pro 

ASCHK bez rozdílu. 

 

3. Hospodaření 

B. Políček – řádově zatím hospodaření odpovídá plánovanému rozpočtu tj: 

- přes 20 mil. náklady 

 

+ 6 mil. výnosy ze služeb 

+ 5 mil. dotace na PK 

+ 2 mil. dotace na KMK 

+3,5 mil. dotace na ZV 

............... celkem výnosy 16,5 mil. 

 

Dále máme požádáno o dotace na výstavy a zveřejňování necelé 4 mil., na které nemáme 

rozhodnutí o přidělení dotace, tudíž jsou nejisté. Máme informace, že je SZIF již zpracovává a 

již teď víme, že nám rozporuje některé vyúčtované náklady, takže nemůžeme očekávat 100% 

proplacení. 

 

Takže hospodářský výsledek může být v rozmezí -3,5 mil. až +0,5 mil. 

 
4. Příprava VH 

Termín 20.4.2023 v hotelu Tři Věžičky ve Stříteži u Jihlavy 

Návrh programu: 

1) Prezence  

2) Zahájení 

http://www.aschk.cz/


3) Volba předsedajícího a pracovních komisí 

4) Zpráva o činnosti a hospodaření 

5) Zpráva o výstavách a přehlídkách  

6) Zpráva revizní komise 

7) Vyhodnocení ŠP jednotlivých odborných svazů, pro které je ASCHK UCHS 

8) Diskuse 

9) Závěr 

Předsedajícím VH navrhuje prezidium ASCHK Bc. Petru Šarochovou 

Diskusi vyvolal bod 7) resp. jeho navržené zrušení ze strany prezidia, případně přesunutí do diskuse. 

Jelikož na tomto návrh prozatím nepanuje shoda, bude diskutován na prezenčním jednání kolegia. 

 

5. Zootechnická činnost 

B. Políček přednesl vývoj situace okolo smluv na zootechnické činnosti, především tu skutečnost, že 

nebyla podepsána smlouva s dlouholetým partnerem firmou Equiservis konzulent s.r.o. Jednotlivé 

odborné svazy si mohly vybrat, zda budou tyto odborné činnosti zcela, nebo částečně zajišťovat pro 

chovatele sami, samozřejmě za stejných finančních podmínek pro všechny. Vznikne tedy několik 

„modelů“ kdy bude svaz na základě smlouvy s ASCHK zapisovat koně do PK, nebo zapisovat koně a 

registrovat hříbata v rámci „své“ PK, a nebo bude zapisovat koně a registrovat hříbata vlastní PK i 

dalších PK, které o tyto služby projeví zájem. Nadále budou tyto služby vykonávat i další osoby ze 

kterých si měli možnost odborné svazy vybrat. Druhým pohledem na problematiku je požadavek na 

využívání současných technologií, tj. zápisy (a posléze i registrace hříbat) zadávat do programu Galahad 

a organizace této činnosti prostřednictvím interaktivních formulářů na webu www.aschk.cz. Ukázku 

formuláře předvedla H. Civišová. Chovatel si bude moci objednat registraci hříběte dle plemene, bude 

nabídnuta možnost např. plánované trasy, či výběru z možných označovatelů. 

M. Kvisová – 3 roky používáme online formuláře. Konkrétně hlášení o narození hříběte, následuje 

komunikace označovatele s chovateli o termínu označení a plánování cesty doplněné o zveřejnění této 

cesty na sociálních sítích 

J. Chýle – přimlouvá se za hlášení o narození a posléze autonomii registrátorů a připomíná rozdíl mezi 

hlášením o narození a požadavkem na registraci hříběte 

Dr. Horník – proč není registrátorem pro ČT v uvedené tabulce? A doporučuje registraci hříbat starších 

3 měsíce 

P. Šarochová – souhlasí s návrhem Dr. Horníka a navrhuje konkrétní návrh schválit na prezenčním 

jednání kolegia 

 

6. Časopis, web, digitalizace 

A. Fiala – informace o zrušení redakční rady prezidiem ASCHK. Diskuse na toto téma. Zrušení bude 

projednáno na prezenčním jednání kolegia. 

H. Civišová připomněla termíny uzávěrek článků do časopisu, vysvětlila princip tvorby každého čísla od 

shromáždění článků, přes jazykovou korekturu a sazbu v tiskárně a časovou souslednost jednotlivých 

kroků. Zároveň požádala o aktivitu v přípravě článků a při tvorbě kalendáře akcí.  

http://www.aschk.cz/


 

7. Diskuse 

J. Chýle – vznesl dotaz na zrušení tištěného seznamu hřebců.  

B. Políček – z původních cca 1500 kusů seznamu hřebců v r. 2000 nyní tiskneme 700 kusů a o 

zasílání této verze je minimální zájem. Naprostou většinou vybavíme stanice hřebců a 

poskytujeme ji partnerským svazům. Důvodem je zřejmě konkurence „barevných“ variant dle 

plemen a informací na internetu. Proto plánujeme, resp. realizujeme variantu seznamu hřebců 

na webu a předpokládáme, že poté bude zájem o tištěný seznam ještě menší. 

p. Pavlisová – connemara pony mají zájem na zveřejnění svých hřebců i když pro ně ASCHK 

nevede PK a jsou ochotni za zveřejnění platit 

R. Žimulák – doporučuje objednávat SH na svazových schůzích 

A. Fiala – zachování všeobecného seznamu hřebců (např. v omezeném počtu) i možnost 

zveřejnění hřebců jiných plemen, než pro které je ASCHK UCHS na webu zvážíme 

 

8. Závěr 

Jednání bylo ukončeno v 21.00 

Příští jednání proběhne prezenčně 15.3. od 12.00 v hotelu Tři Věžičky ve Stříteži u Jihlavy. 

 

Zapsal: 

B. Políček 

 

 

 

 

 

 

 

 


